
             
  

 
 
 

 
     
 
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
     Vážení a milí občané Zdíko-
va, Zdíkovce, Masákovy Lho-
ty, Nového Dvora i Albrechtce, 
Putkova, Račova, Hodonína, 
Bran išova a Žírce. 
     Předpovědi počasí na letošní 
Vánoce zatím nejsou jednotné; 
některé slibují spíše Vánoce na 
blátě, jiné záplavy sněhu. 
V každém případě bude ale u 
nás na Šumavě – a tady na 
Zdíkovsku tím spíš – krásně. 
Protože, jak říkají zkušení 
Šumaváci, tady je krásně pořád 
- jen se občas lidé špatně 
obléknou. Podle různých 
průzkumů se loňské Vánoce 
2010 celostátně projevily jako 
„chudší“ oproti předchozím 
rokům; to je přičítáno pře-
devším ekonomické krizi a 
snižování platů. Nevím, jak 
dopadnou ty letošní, jen mě jte 
na paměti, že radost pod 
stromečkem nemusí dělat jen 
drahé dárky: naopak, jsou 
rodiny, kde mají pod 
stromečkem jen malé drobnosti 
– a přesto jsou možná víc 
šťastní, než t i rozhazovační. 
S nákupy dražších věcí pak 
chytře počkají na lednové, 
často až 50% slevy. Jak se to 
zpívá v té písničce o synkovi a 
jeho polámaném ko lečku, 
kterou si oblíbil i T. G. 
Masaryk? „Nauč se synečku 
hospodařit.“ A právě tak, jak 
různě hospodaříme v jednot-
livých rodinách, velmi různě 
hospodaří i města a obce v této 
zemi. Někde obracíme každou 
korunu a zvažujeme každou 
tisícikorunovou položku, jinde 
chtějí mít zastupitelé za sebou 
velká díla co nejrychleji – a 
zadluží obec nebo město na 
desetiletí dopředu. Jistě, oba  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
přístupy mají své výhody a 
nevýhody. Vy jste si zvolili ty 
opatrnější, naše obec s více než 
půlmiliardovým majetkem je 
zadlužena zatím minimálně a 
na velmi krátkou dobu. 
Samozřejmě, že největší 
investice na nás stále čeká: 
s kanalizací, novou ČOV a 
dostavbou vodovodu to teď 
vypadá nadějně, jásat ale zatím 
pořád nemůžeme. Zásobník 
schválených projektů, kde už 
půldruhého roku trčí i náš 
stomilionový projekt, vedení 
Státního fondu životního 
prostředí na konci října 
otevřelo a oslovilo všechny 
žadatele s žádostí o upřesnění a 
potvrzení zájmu. Samozřejmě, 
že zájem naší obce trvá a na 
realizaci investice js me v  
 podstatě připraveni. Na roz-
hodnutí fondu však zat ím stále 
napjatě čekáme. Nevadí mi 
úzkostlivá pečlivost rozhodo-
vání, vadí mi zběsile běžící čas 
– protože čas jsou také peníze. 
Po mnoha jednáních s politiky  
jsem ještě stále optimista - tedy 
pokud jde o tuto největší 
investici v obci, která je pro  
další rozvoj obce klíčová. 
Budeme na ni potřebovat 17-ti 
milionový úvěr – a i to je 
důvod, proč jsme stále tak 
opatrní s dalšími investicemi. 
Na druhou stranu, ohlédnu-li 
se za letošním rokem, zas tak 
moc js me v obci nestagnovali. 
Generáln í opravu za sebou 
letos mají cesty přes Albrech-
tec (zdravím všechny z Koči-
čova) a z Račova až do 
Putkovských samot. Ze sedmi 
delších  místních komunikací 
jsou tedy čtyři hotové (už loni 
jsme opravili Žírec a Kružec- 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Zábrod), na opravy dál čekají 
cesty do Branišova, z Masá-
kovy Lhoty do Zdíkovce a 
odbočka na Baurův dvůr. Ještě 
na podzim js me letos chtěli 
stihnout opravit z obecních pe-
něz náves ve Zdíkovci, bohužel, 
stavební firma v září a v říjnu 
nemě la volnou kapacitu na 
asfaltovou směs  - a pak už 
kvůli n ízkým ranním teplotám 
bylo riziko nekvalitní práce 
moc velké. Proto si Zdíkovečtí 
musí počkat až na jaro. A ve 
stejnou dobu se konečně dočká 
generální opravy taky velmi 
rozbité místo ulice pod zdíkov-
ským zámkem (do křižovatky 
s hlavní silnicí II/145). Po ZŠ a 
MŠ, které dostaly přednost 
v předchozích letech, má letos 
vyměněná okna a dveře taky 
celá budova zdravotního stře-
diska, nové výlohy a vstupní 
dveře mají taky drogerie a 
kadeřnictví v Domě služeb. I to 
jsou vlastně investice do úspor 
–   v    tomto     případě    tepla,  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 které je č ím dál dražší. 
Ostatně, co není. V té záplavě  
oznámení, pro co všechno 
v příštím roce budeme muset 
sáhnout hlouběji do kapsy,   
vás snad trochu uklidním. 
Kromě vodného a stočného, 
kde se zvedá DPH z 10 na 14% 
a pro nás to znamená v příštím 
roce zvýšení o 1,20 Kč/m3 
(celkem s DPH z dosavadních 
33,-  nově na 34,20 Kč), se 
obec zatím nechystá občanům 
zvyšovat žádné jiné poplatky. 
Vím, slušní lidé o penězích 
mluvit nemají – zvlášť v čase 
předvánočním, adventním, 
obdobím rozjímání a klidu..:-))       
      Vážení a milí spoluobčané, 
přeji Vám i Vašim blízkým: 
prožijte klidné a spokojené 
Vánoce, mě jte se moc rádi a 
hlavně - buďte hodně, hodně 
zdrávi. 

Srdečně Vás všechny zdraví           
Mgr. Zdeněk Kantořík, 

starosta obce 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Přehled bohoslužeb o vánočních 
svátcích 2011 

So 24. 12. 2011 

20:00 hod. Zdíkovec -bs 
22:00 hod. Stachy-mše sv. 

 

Ne 25. 12. 2011 

9:00 hod. Zdíkov-mše sv. 
10:15 hod. Stachy-bs 

 

Po 26. 12. 2011 

10:15 hod. Stachy-bs 
 

Ne 1. 1. 2012 

10:30 hod. Zdíkovec-bs 
10:15 hod. Stachy-mše sv. 

 
 

 
 
 
 
 
Bůh přichází… 
O Adventu 
    „Hle, přichází Bůh, náš 
Spasitel“. Tento biblický zpěv 
je jakýmsi vstupem do období 
adventu. Na počátku adventní 
doby tak silně zaznívají dvě 
slova: „Bůh přichází“. Důležité 
je, že tato slova nezaznívají v 
minulém čase:  „Bůh přišel“, 
ani v budoucím: „Bůh přijde“, 
ale v přítomném: „Bůh při-
chází“. Jde tedy o činnost, která 
probíhá stále. 
     Advent nás vybízí: „Probuď 
se a rozpomeň se, že Bůh 
přichází! Dnes, tady, teď!“  
     Advent nám připomíná, že 
„Bůh přichází“ navštívit svůj 
lid, aby přebýval mezi lidmi a 
vytvářel s nimi společenství 
lásky a života. Evangelium 
vyjadřuje tajemství Božího 
vtělení takto: „Slovo se stalo 
tělem a přebývalo mezi námi“, 
doslova: „aby svůj stan rozbilo 
mezi námi“.  
      Připravit se na Vánoce 
znamená nasadit se v budování 
„příbytku Božího mezi lidmi“. 
Nikdo odtud není vyloučen; 
každý může a má přispět k 
tomu, aby tento dům byl 
prostornější a krásnější. 
      
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 Advent nás vybízí: abychom 
svůj zrak obrátili k Bohu, 
abychom se s Bohem setkávali 
v modlitbě a v konání dobra, 
abychom pozvali Ježíše do 
svého života a společně s Ním 
budovali příbytek Boží mezi 
lidmi. Dnes, tady, teď. 
      Bůh není Bohem, který  
přebývá někde v nebi a přitom 
se o nás nezajímá. Je Bohem-
přicházejícím. Je Otcem, který  
na nás nikdy nepřestává myslet 
a zároveň chová respekt k naší 
svobodě. Touží nás potkat a 
navštívit: chce přijít a zůstávat 
s námi. Jeho advent, tj. 
„příchod“, je důsledkem jeho 
rozhodnutí osvobodit nás od 
zla, smrti a ode všeho, co brání 
našemu pravému štěstí. Bůh 
nás přichází spasit. 
     Stvořite l světa přišel z lásky 
přebývat mezi lidi. V listu 
Filipanům stojí, že Kristus „nic 
nelpěl na tom, že je rovný 
Bohu, ale sám sebe se zřekl a 
vzal na sebe přirozenost 
služebníka.“. A stal se jedním 
z lidí.  

    Krásný letošní Advent i 
Vánoce vám ze srdce přeje P. 

Michal Pulec 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 
Blahopřejeme našim 

spoluobčanům  
  k  významným životním jubileím 

říjen -  prosinec  2011 
 

 
 

Krása Eduard, Zdíkov 342 
Krausová Jarmila, Zdíkov 295  
Tušlová Daniela, Zdíkov 222  
Dandová Jana, Zdíkov 325 

Mandák František, Zdíkov 294 
Vlčková Anna, Masákova Lhota 14 
Veselovská Miloslava, Zdíkov 251 

Němcová Jiřina, Zdíkov 129 
Martanová Anna,  Zdíkov 133 
Bublík Jaroslav, Zdíkovec  14 

Randák Josef, Zdíkov 77 
Kolářová Miroslava, Zdíkov 164 
Hrdličková Marie, Nový Dvůr 37 

Horejšová Marie, Branišov 13 
Beneš Josef, Zdíkovec 10  

 
 

Blahopřejeme k narození 
 

Hubert Kraml, Zdíkovec 53 
Ivana Matějková, Zdíkov 339 

Karel Porsch, Zdíkov 209 
 

 



 
 

 
 
 
 
     Základem křesťanských 
Vánoc je bib lický příběh o 
narození Ježíše Krista a oslava 
této události. Církev časově 
spojila narození Spasitele se 
starým mýtem zimního sluno-
vratu, vyjadřujícím vědomí o 
věčném vítězství života nad 
smrtí a světla nad tmou. Svátek 
narození Páně se od 4. století 
šířil z Říma po celém křesťan-
ském světě. Tato vánoční 
atmosféra a vánoční zvyky 
(domácí jesle, obdarovávání 
dětí, ozdobené stromečky atd.) 
stále trvají.  
     Slovo Vánoce podle někte-
rých zdro jů pochází z němec-
kého Weihnachten. Staré 
německé slovo Weihnachten si 
naši předkové počeštili zají-
mavým způsobem: první část 
(vá-) převzali beze změny a 
druhou počeštili (weihen = 
zasvětit, nachten = stmívat se, 
Nacht = noc), ale pravdě-
podobnější je původ ze slavení 
dvanácti nocí. 
  
BETLÉM  
    Tradici vánočních betlémů 
založil v roce 1223 Svatý 
František z Assisi v italské 
Umbrii. Se svými přáteli 
přivedli do jeskyně, kterou 
přeměnili na kapli, živého osla 
i vola a zinscenovali betlém, 
v němž pak kněz sloužil první 
vánoční půlnoční mši. 
        První   betlém v zemích na 
sever od Alp byl postaven roku 
1562 v Praze a česká města jej 
rychle začala napodobovat. 
Ke konci 18. století, v době 
osvícenství, jesličky opustily 
kostely a ujaly se na vesnicích i 
ve městech mezi prostým 
lidem. K základním figurkám - 
Ježíškovi v jeslích, Marii, Jose-
fovi, volu, pastýřům se stády a 
třem mudrcům - si lidé 
přidávali i další postavy ze 
svého nejbližšího okolí. 
     Zvyk stavět betlémy patřil 
k nejrozšířenějšímu vánočnímu 
zvyku. Betlém byl symbolem 
Vánoc, ale v 19. století byl 
postupně vytlačován vánočním 
stromkem, který se nakonec 
stal novým symbolem Vánoc. 

 
 
 
 
 
 
STROMEČEK    
     Podle jednoho z legendár-
ních vyprávění vděčí tradice 
vánočního stromečku za svůj 
vznik opatu Kolumbánovi 
z Luxeuilu a Bobba. Ko lumbán 
žil v 6.století a misionářská 
činnost ho zavedla do Bretaně 
a Burgundska. Obyvatelé 
Burgundska byli v té době 
pohané, a proto Kolumbán, 
aby jim trochu přib lížil svátek 
narození Krista, ozdobil v ten 
slavný den zapálenými po-
chodněmi do tvaru kříže 
starobylý jehličňan, který byl 
domorodci uctíván o každém 
zimním slunovratu. Zář ohně 
přilákala zástupy lidí a 
Kolumbán k nim pronesl kázá-
ní o narození malého Ježíška 
v dalekém městě Betlémě, 
chlévu s oslíkem a volem, 
chudém Josefovi a vyvolené 
Marii. A tak je možné, že 
v tento den vznikl ten krásný 
zvyk strojit vánoční stromek. 
    V Čechách se poprvé 
vánoční stromeček rozsvítil 
v pražské vile ředitele 
Stavovského divadla Jana K. 
Liebicha roku 1812 jako 
překvapení pro hosty . Lidé si  
zvyk zdobit stromeček 
brzy oblíbili. Roku 1843 již 
bylo nakupování vánočního 
stromku bráno za běžnou věc, 
lidé jej nazývali Kristovým 
strůmkem. Zdobený stromeček 
se v 60. letech 19. století ujal i 
na českém venkově, koncem 
19. století i na zbytku Moravy 
a vytlačil ze světnic betlémy. 
     Brzy se také rozšířil zvyk 
stavět rozsvícené vánoční 
stromy na veřejných pro-
stranstvích. V Brně   se staví 
veřejný   vánoční strom od 
roku 1924. Tato tradice vzn ikla 
na popud spisovatele Těsno-
hlídka, který o vánočním čase 
našel v lese opuštěné děťátko - 
holčičku. Ze spisovatelovy ini-
ciativy se od uvedeného roku 
pod vánočním stromem též 
umisťuje kasička, do které lidé 
přispívají na stavbu dětských 
domovů pro opuštěné děti. 
V posledních letech bývá ve  
sbírce  několik  set  tisíc korun. 

 
 
 
JMELÍ 
     Větvička jmelí nechybí o 
Vánocích snad v žádné domác-
nosti. Čím více je na větvičce 
bílých bobulek, tím větší štěstí 
vás má čekat v novém roce. 
    V dávných dobách bylo jmelí 
součástí pohanských obřadů. 
Bylo symbolem života a 
ochranným talismanem. Věřilo  
se, že díky svým lepivým 
semenům má moc vyvolat nebo 
udržet svazek mezi dvěma 
osobami opačného pohlaví. 
      Zvyk líbat se o Vánocích 
pod větvičkou jmelí k nám 
přišel z Anglie. Muž může 
políbit každou dívku či ženu, 
kterou potká pod zavěšeným 
jmelím. Za každý polibek se 
utrhne jedna bílá bobulka. 
Poslední se na jmelí nechá až 
do dalších Vánoc, aby z domu 
neodešla láska. 
 
DÁRKY 
     Na Štědrý den si lidé vždy 
dávali dárky– tovaryšové svým 
mistrům, hospodáři své čeládce, 
příbuzní mezi sebou, ale hlavně 
se dárečky dávaly dětem. Těm 
dříve nosil dárky sv. Mikuláš, 
avšak v 16. století se rozmohlo  
obdarovávání dětí na Štědrý 
den – a to přičiněním prote-
stantského   reformátora     M.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
Luthera, který nechtěl dávat 
svým dětem dárky na katolický  
svátek sv. Mikuláše, a tak jim 
je dával až na Štědrý den. Dnes 
se u nás naštěstí udržují obě 
tradice!  
     Dárky měly původně sym-
bolický význam, lidé věřili 
v magickou moc dárků. Proto 
byly dárky často každý rok 
stejné. Děti a mladí lidé 
dostávali červená jablíčka 
(zdrav í, síla a dlouhověkost), 
ořechy (moudrost a zralost) a 
sladké perníky (radost a slast 
mládí). Mládenec nebo panna 
dostávali obvykle nějakou 
ozdobu (štěstí a bohatství). 
Dítě starší dvanácti let  
dostávalo každý rok stříbrnou 
či zlatou minci, jež se o 
půlnoci uschovala. V chudých 
rodinách se pak darovala 
znovu a v těch majetnějších se 
peníze rok co rok střádaly a 
před svatbou se použily na 
nějakou užitečnou věc. Dospělí 
si nadělovali lahve s vínem, 
sladkosti a kandované ovoce 
(sladký život), magickým 
dárkem byla purpurová látka 
se zlatou či stříbrnou nití 
(vitalita, dostatek lásky i 
rodinného tepla), vonná mast 
či voňavka (sláva, štěstí a 
mnoho krásných chvil).    
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
    V měsíci září oslavila naše 
nejstarší uživatelka, paní 
Antonie Majdlová, krásné de-
vadesáté deváté narozeniny. 
Její elán a v italita je 
záviděníhodná.Těšíme se, že 
příští rok společně oslavíme 
její sté narozeniny.  
    Kaple v Domově pro seniory 
Stachy – Kůsov byla posvěcena 
k Povýšení svatého Kříže a 
proto se zde 14. září konala „ 
poutní mše“, jíž se ujal Mgr. 
Michal Pulec spolu s jáhnem 
panem Jaroslavem Filipem. 
Fotografie jsou památkou na 
tuto slavnostní událost. 
    Říká Vám něco „ Machův 
včelín v Krušlově“? Kromě  
včelínů je zde ke zh lédnutí 
fotovýstava zachycující život 
pana Josefa Macha, jemuž 
včelín patřil a na kterého jsme 
zde zavzpomínali. Pan Mach 
totiž své stáří prožil právě 
v Domově pro seniory Stachy – 
Kůsov. 
    V Kůsově „ Kůsovské hry“? 
Ano, je to tak. Soutěžit přijel 
Domov pro seniory z Prachatic, 
Netolic a Strakonic. Své 
zástupce vyslal i Dům klidného 
stáří z Pravětína a Domov pro 
osoby se zdravotním posti-
žením z Javorníka. A mimo 
jiné pozvání přija l Domov 
důchodců ze Sušice. A 
v jakých že d isciplínách se 
soutěžilo? Kompletovaly se 
příbory, shazovaly kuželky, 
věšely ponožky atd. Po celou 
dobu nám hráli a zpívali 
muzikanti ze Záb latí. Aby se 
lépe soutěžilo, bylo připraveno 
pohoštění na toto soutěžní 
klán í. Třet í místo obhájilo 
družstvo z Domova pro seniory 
z Prachatic. Druhé místo 
zástupci Domova pro seniory 
z Netolic. Vítězem se stali naši 
soutěžící. Odměněna nebyla 
pouze první tři družstva. Každý 
účastník si odvezl dárek jako 
památku na Kůsovské hry. 
    Sportovních her seniorů 
pořádaných v Domově pro 
seniory Rybniční ve Stra-
konicích se zúčastnilo pět 
našich uživatelů spolu 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 s doprovodem. Své zastoupení 
zde mě l Domov pro seniory 
Netolice, Prachatice, Blatná, 
Dobrá Voda a G – Centrum 
Tábor. Nemohli samozřejmě  
chybět ani místní, Domov pro  
seniory Lid ická a Pečovatelská 
služba města Strakonice. Ze 
soutěžních disciplín jmenujme 
chytání ryb, skládání 
obdélníku, hádání předmětů či 
luštění přesmyček. Celé klání 
zpříjemnili dva pánové zpěvem 
doprovázeným hrou na kytaru 
a harmoniku. Každému 
družstvu byl přidělen delegát, 
který se o nás po celou dobu 
her staral. A jaké bylo 
umístění? Třetí místo vybo-
jovali místní uživatelé z Do-
mova pro seniory Rybniční. 
Druhé uživatelé z Domova pro  
seniory z Kůsova. První místo 
zaujmuli klienti Domova pro 
seniory z Blatné.  
    Ovšem soutěžili nejen 
obyvatelé domovů, ale i je jich  
doprovod. V této kategorii 
vyhrála paní Hana Šindlerová 
z našeho domova pro seniory.  
     Jedno sobotní odpoledne 
nám rovněž věnovala 
spisovatelka paní Marie Malá a 
vyprávěla nám o krásách 
Šumavy. Zároveň jsme zhlédli 
několik DVD, kde js me se 
kochali pohledem na Šumavu 
v různých ročních obdobích. 
     Do konce roku nás čeká 
ještě několik ku lturních akcí, o  
kterých vám nestačím napsat, 
poněvadž tyto akce budou 
probíhat po uzávěrce do 
Zdíkovských novin.  
      A jelikož se blíží konec 
roku, chtěli bychom Vám, 
všem čtenářům, popřát klidné a 
příjemné prožit í vánočních 
svátků a šťastné vykročení do 
nového roku. 
              Martina Mistrová DiS 

   sociální pracovnice 

 
 
 
 

 
 
    V sobotu dne 30. července 
2011 se po pěti letech konalo 
již druhé setkání rodáků a všech 
přátel a známých  „ Hodoni-
čáků“ v Hodoníně na Behnách. 
      I přes velmi nepříznivé 
počasí se dostavilo  přes 
devadesát účastníků. Postavené  
stany odolávaly dešti, 
harmonika Karla Bartošů a 
občerstvení zase podpořily  
výbornou náladu. Všichni se 
dobře bavili , sdělovali své  
historky , nové zážitky a 
události svým sousedům a 
známým. A muselo jich být 
opravdu hodně ,   protože    celá  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
  
 
 
 
akce trvala 11 hodin. 
     Zároveň se mohli účastníci 
dozvědět několik informací o  
historii Hodonína od roku 
1642 a také  o vzn iku  
zdíkovecké školy , kostela a 
fary. Ve zkoumání historie 
máme ale stále velké mezery a 
je co zlepšovat, což bychom 
rádi napravili do příštího 
setkání, které chceme 
uskutečnit  pro velký zájem 
tentokrát za tři roky. 
    Setkání ZDAR a poděkování 
všem zúčastněným.                         

    Pro časopis Zdíkovsko  
Bořík Ladislav 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
     
  Na Šumavě v Chatě na 
Šumavě se konalo další ví-
kendové setkání mateřských 
center Jihočeského kraje. 
Setkání každoročně organizuje 
Síť MC, která v současné době 
sdružuje cca 330 mateřských a 
rodinných center. Součástí 
programu byla nejen výměna 
zkušeností a poradenství, ale i 
plánování celokrajských i 
místních aktiv it k 20. výročí 
činnosti MC v České republice 
a vzdělávacích seminářů. 
V sobotu se uskutečnil seminář 
Metodika pohybových her pro 
kojence a batolata, kterého se 
zúčastnilo 23 cv ičite lek a koor-
dinátorek MC z celého kraje. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
2.12. Setkání s Miku lášem 
- nadílka pro všechny hodné 
děti  
16.12. Vánoční besídka 
- zdobení stromečku, povídání 
o vánočních zvycích, ko ledy,  
cukroví, překvapení od Ježíška  
9.12.  Tvořivá dílnička 
- výroba ozdobného svícnu ( z 
přírodních materiálů) - vhodné 
jako dárek 
 
Zvyk dávat dárky je známý už 
od středověku. Lidé věřili, že s 
dárkem dávají i kousek sama  
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
Toto setkání se uskutečnilo 
pod záštitou náměstkyně 
hejtmana Mgr. Stráské. 
Poděkování také patří 
starostovi obce Zdíkov Mgr. 
Kantoříkovi za podporu 
místního MC i za účast na 
našem setkání, Finančnímu 
ředitelství Praha za poskytnutí 
prostor a Lence Polatové, 
koordinátorce MC Amálka 
Zdíkov, za výbornou 
spolupráci a přípravu akce. 

Slávka Nejedlá 
koordinátorka Sítě MC pro 

Jihočeský kraj 
bohuslava.nejedla@materska-

centra.cz 
www.materska-centra.cz 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
sebe. Většinou šlo o nějakou 
ručně vyrobenou drobnost. 
Děti dostávaly perníčky a 
jablíčka, mladé dámy ozdoby, 
dospělí si dávali lahve s vínem, 
sladkosti nebo vonné masti. S 
tím bychom teď asi pod 
stromečkem neuspěli, ale 
možná stojí za to se při 
nakupování dárků trochu 
mírnit a o to víc je DÁVAT ZE 
SRDCE. 
Krásné a hlavně klidné prožití 

vánočních svátků přeje 
 Lenka Polatová 

 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Z v y k y,   k t e r é   n e z n á t e 
Děti od 12 let dostávaly na Štědrý den minci, a pokud ji celý 

den nepustily z ruky, čekal je bohatý život. 
Hospodyně ze zápraží házely do vzduchu mouku, aby 

uklidnily vítr a meluzínu. 

SDH Zdíkovec v ŠUMAVSKÉ HASIČSKÉ LIZE v roce 
2011 neprošel dle svých představ. Nicméně poposunutí 
osobního rekordu na hranici 19,47 vteřin na kalen ické dráze v 
okresu Strakonice uděla lo všem velikou radost. Více info na 
www.sdhzdikovec.cz 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Blíží se konec kalendářního 
roku, čas, kdy se žáci deváté 
třídy rozhodují pro své budoucí 
povolání. Jako v loňském roce i 
letos mohou žáci podávat 
současně 3 přihlášky na střední 
školy a učební obory. Mnozí 
z deváťáků se stále ještě 
nerozhodli pro vhodnou školu, 
a proto jim škola chce 
s výběrem pomoci prostřed-
nictvím různých akcí. Do 
školypřicházejí zástupci 
jednotlivých středních škol a 
učiliš ť se svými nabídkami. 
Žáci se inspirují při návštěvách 
Dnů otevřených dveří 
jednotlivých škol. Získávají tak 
informace a lépe se orientují při 
volbě svého budoucího 
povolání.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
Termín odevzdání přihlášek na 
střední školy a odborná učiliště 
15.3. 2012 na konzervatoře a 
umě lecké ško ly   30.11.2011 
Mezinárodní spolupráce:  
Comenius-Regio 

Projekt dotovaný Evrop-
skou unií nám umožňuje 
naplňovat nadstandartní mimo-
školní aktivity s dětmi ve 
spolupráci s polským partne-
rem Gymnázium v Rakowě.  

Pro děti js me připrav ili 
několik sportovních akcí 
v tělocvičně školy a na hřišti 
TJ Soko l zaměřené na nácvik 
pohybových a orientační 
schopností všech žáků školy. 
V rámci pro jektu došlo k vý-
měnné  návštěvě polských 
učitelů a pracovníků obce 
Rakow u nás a následně pak 
učitelů ZŠ Zdíkov a starosty 
naší obce v Rakowě. 

Připravujeme  kalendář pro  
rok 2012 a společnou česko-
polskou brožuru, která mapuje 
činnost obou partnerů v rámci 
projektu jako završení společ-
né činnosti. 
Pro děti bude nejzajímavější 
výměnný pobyt žáků obou 
partnerských škol v květnu a 
červnu příštího roku. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
EU peníze školám  

MŠMT schválilo naší škole 
hodnotící zprávu, která mapuje 
využití 1.části finančních 
prostředků při výuce.  Jednalo 
se nákup 6 interakt ivních tabulí 
včetně 6 notebooků, které se již 
ve škole využívají .Uč itelé 
vytvořili 350 dig itálních  
učebních  materiálů jako 
pomůcek pro výuku. 

Schválení hodnotící zprávy 
je podmínkou pro čerpání 
zbývají částky z celkové výše  
871 000,- Kč dotačních 
prostředků EU a to do roku 
2013. 
Exkurze v České televizi 
    Pošmurné časné ráno 16. 
listopadu moc vlídně žáky  
2.stupně  nevítalo, ale urč itě 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
nedokázalo zkazit náladu. Před 
žáky byl  totiž den plný 
zajímavostí. Nejprve prohlídka 
Pražského hradu, chrámu 
sv.Víta a Zlatá ulička. St ihli i 
střídání hradní stráže. Jen ta 
vlezlá zima se snažila vše 
kazit. Druhou část exkurze 
tvořila návštěva ateliérů České 
televize, při n íž se žáci 
seznámili s prací filmařů, 
prohlédli si některé ateliéry, 
dokonce se potkali s Ester 
Janečkovou. Zážitků bylo víc 
než dost. Škoda jen, že přes 
smog nebylo z okolí nic vidět. 
Zlatá Šumava! 

Pro Zdíkovsko připravili 
Mgr.V.Kyznar, 

Mgr.V.Voldřichová 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Foto z návštěvy v Polsku 
 (v pozadí historická část města Kazimierz Dolny a řeka Visla) 
Zleva:  ředitel polské ško ly Grzegorz Szewczyk, Mgr.Z.Klu ibr, 

Mgr.V.Kyznar, (ZŠ Zdíkov ), 
Paulina Szewczyk (oddělení p ro ku lturu a mládež – gmina 

Rakow) 
 

Žáci ve studiu Sama doma na Kavč ích horách v Praze 
 

Advent 
 
    Již t radičně  js me se chystali na 1.adventní neděli, které ve 
škole předchází týden pilné práce – připravovali js me výrobky 
na adventní trh – svícny, adventní věnce,  zvonečky, keramiku a 
samozřejmě  perníčky. Všichni se chtěli pochlubit svou 
šikovností. Výtěžek z prodeje věnujeme dětem, které nemají to 
štěstí, aby prožily krásné dětství  spolu s těmi, co je mají 
nejraději. 
    Celý týden vyvrcholil  pátečním  pro jektovým vyučováním, 
které se nese v duchu historie adventu a tradic s ním spojených. 
Součástí programu 1.adventní neděle bylo také vystoupení  
pěveckého  sboru školy pod vedením Mgr.H.Pau líkové.  
    Přání všeho dobrého občanům celého regionu Zdíkovska  
symbolizovalo vypuštění teplovzdušných balonků. 



 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
     Vážení čtenáři, rád bych vás 
seznámil s výsledky fotba-
lových mužstev TJ Sokol 
Zdíkov v polovině sezóny 
2011/2012.  Ještě než se dos-
tanu k bilancování, rád bych 
poděkoval těm, bez nichž by 
kopaná ve Zdíkově ne-
existovala - sponzorům a 
mecenášům. 
    Velký d ík patří zejména obci 
Zdíkov, která poskytuje tělový-
chově každoročně z rozpočtu 
finance na údržbu a dopravu. 
Dále pak za všechny fotbalisty 
děkuji těmto sponzorům: 
Uniwell CZ s.r.o, Mgr. Kamilu 
Košinovi, firmě Roučka, firmě  
Strojírna Vimperk, Pneuservisu 
Sláma a dalším. Z jejich  
podpory bylo zakoupeno 
vybavení pro mládež. 
     Družstvo přípravky doznalo  
několika změn od minulé 
sezóny. Odešli čtyři hráč i do 
žáků a ostatní ještě nemají 
dostatečné zkušenosti. Zatím se 
jim výsledkově nedaří, to 
ovšem v této kategorii není 
tolik důležité. Spolupracujeme 
s oddílem Stach, neboť to je 
jediná cesta, jak nejmladší 
fotbalisty ve Zdíkově zachovat. 
Zvláště, když nám nejlepší 
fotbalisté odcházejí, do Vacova 
a Čkyně. Chápal bych 
rozhodnutí jejich rodičů, pokud 
by šli do vyšší soutěže, ale 
tomu tak není. Je to škoda, 
protože dáváme z toho, čeho 
sami máme málo. 
     Rozdílná situace je u  žáků. 
Zde se nám sešla parta kluků, 
kteří za dva roky práce dělají 
Zdíkovu v okrese dobré jméno. 
V půli soutěže vedou o 3 body 
a z 11 utkání vstřelili 89 
branek.  Jejich atrakt ivní hra 
přilákala i trenéry z Prachatic a 
Písku. Loni jsme neakceptovali 
nabídku hrát vyšší (1.A) třídu a 
nutno dodat, že to byla chyba. 
Ovšem chybovat je lidské a já 
to zde jako vedoucí týmu žáků  
přiznám. Obavy, že nám budou 
chybět opory, se ukázaly jako 
mylné. Noví hráči, kteří přišli 
z přípravky, se velmi dobře 
zapojili a někteří z n ich jsou 
dokonce nominováni do 
okresního    výběru.    Za  úspě- 

 
 
 
 
 
chem je třeba h ledat poctivost 
celého týmu, tréninky pod 
vedením Jar. Mikeše a oběta-
vost rodičů, kteří pravidelně  
dovážejí děti na zápasy. Díky  
všem. 
     S velkými obavami js me 
přihlásili po letech oddíl 
dorostu. Kluci dodrželi, co slí-
bili. Odehráli všechna utkání. 
Pravdou je, že stále je co  
zlepšovat. Při kvalitnějším 
tréninku a přístupu k utkání by 
jistě bojovali o vyšší příčky. 
Věřím, že přes zimu na sobě 
zapracují a na jaře předvedou 
hodnotnější výkony. 
     Co mě osobně trápí nejvíce, 
je situace v oddíle mužů. Tým 
dospělých je v půli sezóny na 
chvostě 1. B třídy. Výsledky 
nejsou tragické, ale vypovídají 
o situaci. Problém dnešního 
dospělého fotbalu je v lidech a 
čase. V našem oddíle hraje 
více jak polovina přespolních, 
mnozí pracují mimo Zdíkov. 
S podobnou situací se potýkají 
i oddíly v okolí. Nicméně  
některým hráčům ZDE chybí 
zodpovědnost a týmový duch. 
Bez trén inku se výsledky 
nedostaví. V zápasech doplácí-
me na fyzickou kondici a 
nesehranost. Ano, stane se, že 
někdo z pracovních, rodinných 
nebo zdravotních důvodů vy-
padne. Nám se však množí 
neomluvené absence a 
výmluvy. 
     Přesto chci poděkovat všem 
hráčům, kteří zodpovědně při-
stupují k této volnočasové akti-
vitě. Dále děkuji všem ostat-
ním, kteří pomáhají ve fotbalo-
vém zákulisí. Bez nich by to 
také nešlo. Jedná se zejména o  
Vaška Martana jako vedoucího 
týmu, děku ji všem pořadate-
lům - Josefovi Ho jdekrovi, 
Silvestrovi Schwarzovi st., 
Bohouškovi Kornoušků, Kar-
lovi Černému a jejich ko le-
gům. Děkuji též fanouškům, 
kteří i přes prohry nacházejí 
cestu na hřiště a podporují nás. 
   Za všechny fotbalisty přeji 
upřímně všem krásné prožití  
svátků vánočních a ús pěšný 
nový rok 2012.   

Mgr. Roman Šebánek 

Hanka Váchová, Eliška Půbalová a Jo lana Švarcová 
(žákyně 9.třídy) při práci na věncích 

pro adventní trhy 

… a je čas Vánoc 

Rádi bychom  i my  Vám , čtenářům  
„Zdíkovska“, popřáli klidné a radostné 

svátky  plné pohody , sluníčka štěstí a 
zdraví. 

Hezký vstup do nového roku 2012  přeje 

 

ZZáákk llaaddnn íí   šškkoo llaa  aa  MM aatt eeřřsskk áá  šškkoo llaa  ZZddííkk oovv  
se svými zam ěstnanci 

 

Obecní  úřad ve  Zdíkově  
zve občany na 

VII. ve řejné zasedání 
Zastupitelstva  obce Zdíkov, 

které se koná ve středu 14.12.2011 
od 18.30 hod.  v základní škole  

 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

I 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

TJ Sokol Zdíkov 
oddíl  rekreační sporty 

 
Pondělí : 
9.30 – 11 h  - rodiče a děti od 1-3 let 
15.30 – 17 h –rodiče a děti od 3-6 let 
18 – 19.15 h – zdravotní tělesná výchova ženy 
20 - 21 h – cvičení na míčích – mladší ženy 
19 – 20 h – step aerobic – tělocvična ZŠ 
 
Čtvrtek : 
17 – 19 h – muži stolní tenis 
19 – 21 h – volejbal ženy 
18 – 20 h – volejbal muži – tělocvična ZŠ 
 
Pátek : 
20 – 22 h  - volejbal smíšená družstva – tělocvična 
ZŠ 
 
Sobota :  
9 - 10 h – Zumba – tělocvična ZŠ  
 
 
 

Kontakty na zimní údržbu :  
Technik p. Urban : 724 159 303 

Traktor (Zdíkov) p. Šebánek : 724 159 302 

      Kominické služby  v obci provádí  :  
 
p. Chval – Volyně –       tel.602 452 177  
     nebo 383 372 958 
p. Texler – Stožec –        tel. 777 195 828 
p. Stupka – Prachatice – tel. 606 876 388  
      nebo 388 317 038 

Upozornění občanům 
Opakovaně přibývají stížnosti na volné pobíhání pejsků a 
znečisťování veřejných prostranství jejich exkrementy. 

Z tohoto důvodu majitele opětovně žádáme o dodržování  
vyhlášky  a zákazu volného pobíhání psů. V případě, že 
vodíte svého pejska na vodítku, věnujte větší pozornost 

úklidu exkrementů. Bezohledné chování některých 
chovatelů značně znepříjemňuje život ostatních 

spoluobčanů. 
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     Kdysi za jednoho mrazivého 
Štědrého večera seděl zamyš-
leně muž u krbu, ve kterém 
plápolal oheň, a přemítal o 
významu Vánoc. „Pro Boha 
nemá cenu, aby se stal 
člověkem,“ uvažoval. „Proč by 
všemohoucí Bůh měl tráv it 
svůj drahocenný čas s někým, 
jako jsme my? A i kdyby, proč 
by se chtěl narodit zrovna ve 
stáji? Ani nápad! Celá ta věc je 
nesmysl. Kdyby Bůh opravdu 
chtěl sestoupit na zem, urč itě 
by si našel jiný způsob.“ 
    Náhle muže vyrušil z úvah 
divný zvuk přicházející 
zvenku. Přiskočil k oknu a 
opřel se o rám. Venku uviděl 
houf sněžných hus, které 
divoce mávaly křidly a zoufale 
se plácaly v hlubokém sněhu. 
Byly jako omámené a poma-
tené. Zřejmě z vyčerpání 
odpadly od většího hejna smě-
řujícího do teplejších krajin. 
     Muži jich bylo líto, a tak se  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
zachumlal do teplého oblečení 
a vyšel ven. Pokusil se zahnat 
roztřesené husy do teplé 
garáže, ale čím víc se snažil, 
tím víc ptáci zmatkovali. 
„Kdyby tak věděli, že je chci 
zachránit,“ pomyslel si muž. 
„Jak je mám přesvědčit, že to 
myslím pro jejich dobro?“ 
     Tu ho napadlo: „Kdybych 
se aspoň na chvilku stal taky  
sněžnou husou a mohl s nimi 
mluvit jejich řeč í, pak by mě  
pochopily.“  
      V náhlém osvícení si 
vzpomně l, že je Štědrý večer, a 
široce se usmál. Vánoční 
příběh se mu už nezdál nesmy-
slný. V duchu si představil 
prostě vyhlížející dítě ležící 
v jeslích ve stáji v Betlémě . Už 
rozumě l vánoční záhadě: Bůh 
se stal jedním z nás, aby nám 
naší řečí mohl sdělit, že nás 
miluje, že nás milu je právě teď 
a že mu jde o naše dobro. 
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V čase Vánoc  jsme víc schopni otevřít svá 

srdce 
 a tak  i ve  válkách  držíme  klid  zbraní. 

 

Spojme se v lásce a ten krásný pokoj můžeme 

prožívat navěky, 

vždyť jen láska umí dát naději. 
 

Zavřeme oči a ucítíme vánek z křídel Andělů, 

jež nás po celý čas chrání. 
 

Na naší Matku Zemi z nebe padá Boží milost, 

tak nastavme dlaně a nenechme ji zmrznout 

v závěji… 

 

Skupina historického šermu Fechtýři Skupina historického šermu Fechtýři Skupina historického šermu Fechtýři Skupina historického šermu Fechtýři 

děkuje všem spolupořadatelům a děkuje všem spolupořadatelům a děkuje všem spolupořadatelům a děkuje všem spolupořadatelům a 

sponzorům, kteří se psponzorům, kteří se psponzorům, kteří se psponzorům, kteří se podíleli na odíleli na odíleli na odíleli na 

hladkém průběhu II. zhladkém průběhu II. zhladkém průběhu II. zhladkém průběhu II. zdíkovských díkovských díkovských díkovských 

středověkých slavnosstředověkých slavnosstředověkých slavnosstředověkých slavnostítítítí,,,,    a přeje a přeje a přeje a přeje 

krásné Vánoce a škrásné Vánoce a škrásné Vánoce a škrásné Vánoce a šťastný rok 2012.astný rok 2012.astný rok 2012.astný rok 2012.    

Těšíme se na příští roTěšíme se na příští roTěšíme se na příští roTěšíme se na příští roččččník.ník.ník.ník.    



 
 
 
 
 
 
 


